

Title (en)  
Cleaning device.

Title (de)  
Reinigungsgerät.

Title (fr)  
Instrument de nettoyage.

Publication  
**EP 0625329 A1 19941123 (DE)**

Application  
**EP 94107358 A 19940510**

Priority  
• DE 9307576 U 19930518  
• DE 9309410 U 19930624  
• US 24219494 A 19940513

Abstract (en)  
The invention relates to a cleaning device with a base body (1) which comprises a handle (4) and a holding device (8) for receiving a liquid-absorbing element (9) for moistening an object to be wiped and has a mount (5) for a wiping-off element (6) for clearing the object so as to dry the latter. The invention is distinguished in that the holding device (8) is arranged between the mount (5) and the handle (4) in such a way that, by changing the inclination of the base body (1) with respect to the object, the latter can be either moistened or cleared by the cleaning device, it being possible for the removed moisture to be absorbed by the liquid-absorbing element (9) in one clearing position of the cleaning device. <IMAGE>

Abstract (de)  
Die Erfindung betrifft ein Reinigungsgerät mit einem Grundkörper (1), der eine Handhabe (4) und eine Haltevorrichtung (8) zur Aufnahme eines eine Flüssigkeit aufnehmenden Elements (9) zum Befeuchten eines zu wischenden Gegenstandes aufweist und eine Halterung (5) für ein Abstreifelement (6) zum Abziehen des Gegenstandes hat, um den Gegenstand zu trocknen. Die Erfindung zeichnet sich dadurch aus, daß die Haltevorrichtung (8) so zwischen der Halterung (5) und der Handhabe (4) angeordnet ist, daß durch eine Änderung der Neigung des Grundkörpers (1) gegenüber dem Gegenstand, dieser durch das Reinigungsgerät entweder befeuchtbar oder abziehbar ist, wobei in einer Abziehstellung des Reinigungsgerätes die abgezogene Feuchtigkeit von dem die Flüssigkeit aufnehmenden Element (9) aufnehmbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A47L 1/08**

IPC 8 full level  
**A47L 1/08** (2006.01); **A47L 13/12** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A47L 1/08** (2013.01 - EP US); **A47L 13/12** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [X] US 4910825 A 19900327 - MAUER GARY [US]  
• [XA] GB 2125689 A 19840314 - DAY NICHOLAS LEWIS  
• [X] US 1459071 A 19230619 - MUMAW CARL F  
• [X] FR 2106101 A5 19720428 - OGNIBENE PIETRO  
• [X] BE 897491 R 19831201 - MAERTENS JOHAN  
• [A] GB 258485 A 19260923 - WILLIAM BAY LYNCH

Cited by  
CN108464764A; US5920942A; CN105960188A; EP1872701A1; EP0856276A1

Designated contracting state (EPC)  
AT DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0625329 A1 19941123; EP 0625329 B1 19980128**; DE 9309410 U1 19930812; US 5469594 A 19951128

DOCDB simple family (application)  
**EP 94107358 A 19940510**; DE 9309410 U 19930624; US 24219494 A 19940513